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Březí Damírov Chlum Klucké Chvalovice

Krchlebská Lhota Opatovice Zbudovice Zbýšov

Z  J E D N Á N Í  O B E C N Í H O  Ú Ř A D UZ  J E D N Á N Í  O B E C N Í H O  Ú Ř A D U

Jednání  obecního  zastupitelstva  jsou
veřejná.  Pravidelně  se  konají  poslední  úterý
v měsíci  od  17  hodin  na  Obecním  úřadě  ve
Zbýšově.  V  případě  řešení  neodkladné
záležitosti  svolává  starostka  obce  zasedání
mimořádné. Občané jsou o zasedáních dopředu
informováni  vyvěšením  na  úřední  desce
a webových  stránkách  obce,  kde  obsahem  je

i plánovaný program.  
Zápisy z jednání obecního zastupitelstva

jsou  pravidelně  zveřejňovány  na  úřední  desce
a webových  stránkách  obce  (Úřad/zápisy
z jednání).  Zde  uvedená usnesení  jsou  pouze
přehledem, co bylo a nebylo schváleno. Nejedná
se o kompletní zápis z jednání. 

V červenci  a  srpnu  proběhnou jednání  zastupitelstva  dle  potřeby,  informace  budou  vždy
předem  na  webových  stránkách  obce.  Ve  dnech  23.  a  24.  září  proběhnou  volby  do
zastupitelstva  obce.  Svolávání  zasedání  od  září  2022  bude  v  kompetenci  nově  zvoleného
zastupitelstva obce. 

Usnesení obecního zastupitelstva ze dne 29. 3. 2022
Usnesení č. 28/2022: zastupitelstvo obce určuje
ověřovateli  zápisu  Jindřicha  Arnota  a  Andreje
Hotyče. 
Usnesení  č.  29/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje program zastupitelstva. 

Usnesení  č.  30/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení
věcného břemene a  dohodu o umístění  stavby
č. IE-12-6009279/VB/P001  (Damírov,  obec
obnova – knn, dem. nn).
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Usnesení  č.  31/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene –
služebnosti  č. IV-12-6026667/VB/01  Zbýšov,
Opatovice, ppč. 7 – kab. svod do SP100, kNN.  
Usnesení  č.  32/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  „Zaměření  preventivně  výchovné
činnosti  na  úseku  požární  ochrany  v  obci
Zbýšov“. 
Usnesení  č.  33/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje navýšení ceny stravného pro veřejnost
na částku 90,- Kč od 1. 4. 2022. 
Usnesení  č.  34/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje Účetní závěrku Obce Zbýšov za rok
2021. 
Usnesení  č.  35/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  Účetní  závěrku  Základní  školy
a Mateřské školy Zbýšov za rok 2021. 

Usnesení  č.  36/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje Účetní závěrku Autokempu Zbýšov za
rok 2021. 
Usnesení  č.  37/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  prodej  pozemku  č.  parcely  1366
o výměře 2788 m2 v k.ú. Klucké Chvalovice, za
cenu 50,- Kč/m2. 
Usnesení  č.  38/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  prodej  pozemků  č.  parcely  1016/6
o výměře  24 m2 a  1016/11  o  výměře  18  m2

v k.ú. Březí u Šebestěnic za cenu 50,- Kč/m2 pro
manžele XXXXX, Průhonice. 
Usnesení  č.  39/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje prodloužení nájemní smlouvy na byt
v č.p.  27  ve  Zbýšově  pro  L.  K.,  na  dobu
neurčitou.  
 

Usnesení obecního zastupitelstva ze dne 26. 4. 2022
Usnesení č. 40/2022: zastupitelstvo obce určuje
ověřovateli  zápisu  Martina  Vančuru  a  Ondřeje
Radila. 
Usnesení  č.  41/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje program zastupitelstva. 
Usnesení  č.  42/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  přemístění  herní  sestavy  FLORA
z bývalé  mateřské  školy  na  část  pozemku
č. parcely 12/38 ve Zbýšově. Provoz hřiště bude
upraven provozním řádem. 
Usnesení  č.  43/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  zapracování  pravidel  dokumentu
Generelu  území  chráněných  pro  akumulaci
povrchových  vod  do  Územního  plánu  obce
Zbýšov,  týkající  se  výstavby  a  rekonstrukce,
v oblasti územní rezervy R6 v k.ú. Březí. 
Usnesení  č.  44/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  prodej  pozemku  č.  parcely  1366
o výměře 2788 m2 v k. ú. Klucké Chvalovice za

cenu 50,- Kč/m2 pro ZD Vysočina Zbýšov. 
Usnesení  č.  45/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  prodej  pozemků  č.  parcely  1016/6
o výměře  24 m2 a  1016/11  o  výměře  18  m2

v k.ú.  Březí  za  cenu  50,-  Kč/m2 pro  manžele
XXXXX, Průhonice. 
Usnesení  č.  46/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje „Rozpočtové opatření č. 2“. 
Usnesení  č.  47/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení
věcného břemene a  dohodu o umístění  stavby
IV-12-6030803/2 – Zbýšov, Klucké Chvalovice,
č.  parc.  1134/6  –  knn  (jedná  se  o  výměnu
stávajícího pilíře za nový pilíř se skříní SR 502).
Usnesení  č.  48/2022:  zastupitelstvo  obce
souhlasí  s  podáním  námitek  k  návrhu
9. aktualizace  Zásad  územního  rozvoje
Středočeského kraje.

Usnesení mimořádného zasedání obecního zastupitelstva ze dne 16. 5. 2022
Usnesení č. 49/2022: zastupitelstvo obce určuje
ověřovateli  zápisu  Ing.  Hanu  Kunáškovou
a Jindřicha Arnota. 
Usnesení  č.  50/2022:  zastupitelstvo  obce

schvaluje program zastupitelstva. 
Usnesení  č.  51/2022:  zastupitelstvo  obce
schvaluje  přijetí  Smlouvy  o  kontokorentním
úvěru č. 0443511379/22 ve výši 1.700.000,- Kč.

Usnesení obecního zastupitelstva ze dne 31. 5. 2022
Usnesení č. 52/2022: zastupitelstvo obce určuje
ověřovateli  zápisu Martina  Vančuru  a  Andreje
Hotyče.   

Usnesení  č.  53/2022: zastupitelstvo  obce
schvaluje program zastupitelstva.
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Usnesení  č.  54/2022: zastupitelstvo  obce
stanovuje  na  nové  volební  období  2022  až
2026  počet členů zastupitelstva – 9.
Usnesení  č.  55/2022: zastupitelstvo  obce
schvaluje Rozpočtové opatření č. 3/2022.
Usnesení  č.  56/2022: zastupitelstvo  obce
schvaluje Návrh závěrečného účtu Obce Zbýšov
za rok 2021 bez výhrad.
Usnesení  č.  57/2022: zastupitelstvo  obce
schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení
věcného břemene a  dohodu o umístění  stavby
č. IE-12-2008338/VB/002m  Leština  u  Světlé,
vedení knn z TS 0568.
Usnesení  č.  58/2022: zastupitelstvo  obce
schvaluje  Dodatek  č.  5  Smlouvy  o  dílo
č. 003/20 – změna doby plnění.
Usnesení  č.  59/2022: zastupitelstvo  obce
schvaluje  přijetí  dotace  ve  výši  276.682,-  Kč
z rozpočtu  Středočeského  kraje  ze
Středočeského  Fondu  životního  prostředí
a zemědělství a uzavření veřejnoprávní smlouvy
o  poskytnutí  dotace  na  realizaci  projektu
„Obnova  rybníka  Palouděrák“,  ev.  č.  projektu
FŽP/RVN/046663/2022. 
Usnesení  č.  60/2022: zastupitelstvo  obce
schvaluje  finanční  příspěvek  na  konání  pouti
v Kl.  Chvalovicích  na  23.  7.  2022  ve  výši
1.000,-Kč.

Usnesení  č.  61/2022: zastupitelstvo  obce
schvaluje  finanční  příspěvek  pro  SDH Klucké
Chvalovice  na  akci:  „Kácení  máje“  ve  výši
1.000,-Kč.
Usnesení  č.  62/2022: zastupitelstvo  obce
schvaluje  pořádání  akcí  u  kiosku  Dejvid  ve
Zbýšově  od  18.  6.  do  26.  8.  2022  dle
předloženého seznamu.
Usnesení  č.  63/2022: zastupitelstvo  obce
schvaluje  cenovou  nabídku  na  zastínění
pískoviště,  pergolu  a  její  obložení  ve  výši
93.000,- Kč.
Usnesení  č.  64/2022: zastupitelstvo  obce
schvaluje pořádání letního dětského tábora pro
kmen Bobrů v k.ú. Chlum v době od 3. 7. do
22. 7. 2022.
Usnesení  č.  65/2022: zastupitelstvo  obce
schvaluje  pořízení  změny  územního  plánu  na
pozemek  č. parcely  177/2  v  k.ú.  Krchlebská
Lhota. Náklady spojené se zapracováním změny
do územního plánu jsou v režii žadatele.
Usnesení  č.  66/2022: zastupitelstvo  obce
schvaluje  cenovou  nabídku  pro  zajištění
komplexní činnosti pro záměr „Obnova rybníka
Palouděrák“ v Kluckých Chvalovicích ve výši
41.987,-  Kč  pro  společnost  Natura  Koncept
s.r.o. Jindřichův Hradec.

S L O V O  S T A R O S T K YS L O V O  S T A R O S T K Y
Vážení spoluobčané,

rtuť teploměru pomalu,  ale  jistě  stoupá
a před námi se chystá období letních prázdnin
a dovolených.  Slunce  posílá  z  nebe  usměvavé
pozdravy a kraj  se tetelí  blahem z nádherného
počasí.  Okvětní  lístky  otevírají  svou  náruč
a ramena stromů, ozdobena drobnými, zelenými
lístky tančí do rytmu, který jim udává slaboučký
vítr.  Blankytné  vody  přímo  lákají  k  osvěžení
a vzduch je provoněn čerstvě posekanou trávou.
Rozkvetlé  louky a  dozrávající  lány obilí  tvoří
nádhernou  paletu  barev.  Naše  krajina  patří
k jedné z nejrozmanitějších. Přesto někteří z nás
hledají  místa k odpočinku i v zahraničí.  Touží
slyšet šum mořských vln, večer se kochat před
zapadajícím sluncem, jehož horké paprsky přes
den žhaví drobné krystalky písku. Každý z nás
má o dovolené jinou představu. Dovolená není
jen  přestávka  od  práce.  Je  to  především  čas
k obnově   obnově  našich  fyzických

i psychických  sil,  a proto  bychom  si  ji  měli
náležitě užít.

V  minulém  čísle  jsem  se  zmiňovala
o akcích,  které  bychom  chtěli  od  pololetí
realizovat,  ale  doposud jsme neobdrželi  žádná
rozhodnutí.  Je  těžké  říci,  zda  je  problém
v administrativě či financování.  Mám na mysli
rekonstrukci zdravotního střediska a Zbýšovský
rybník,  který s netrpělivostí  čeká na vyčistění.
Tyto  plánované  investice  stále  neprošly
kontrolou a udržují  nás v nepříjemném napětí.
Jedinou akcí, která byla započata, je odbahnění
rybníka  Palouděrák,  která  bude  dokončena  do
konce  srpna  letošního  roku.  Obec  Chlum  se
pyšní novým veřejným osvětlením. Pro údržbu
zeleně  byli  přijati  čtyři  zaměstnanci,  kteří  se
opět potýkají po dešti s rychle rostoucí travou.
Dle  sdělení  SÚS  se  projektuje  oprava
komunikace  v  celé  její  šíři  průtahem  obcí
Klucké  Chvalovice.  V  autokempu  byla
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dokončena  rekonstrukce  sociálního  zařízení
v celkové  výši  530  tis.  Kč a  za  49  tis.  Kč
zakoupen  bazén,  aby  se  návštěvníci  mohli
ochladit  v horkých letních dnech, když rybník
zeje prázdnotou. 

Do tohoto čísla Zpravodaje zasílám svůj
příspěvek již naposledy. V září se budou konat
komunální  volby,  do  kterých  si  již  nebudu
podávat  kandidátku.  I  mně  se  přiblížil
důchodový  věk,  a  tak  uvolňuji  své  místo
novému zájemci.
 Na  úřadě  jsem  působila  od  roku  1994
jako  místostarostka  a  v  roce  1997  jsem
nastoupila  na  místo  starostky  obce.  Zprvu  to
nebylo úplně lehké, jelikož jsem neznala, co tato
práce ve státní správě obnáší. Postupně jsem se
prokousávala rozsáhlou administrativou a učila
se realizovat plánované investice. Ať už to byly
opravy  komunikací,  obecních  domků,

hasičských  zbrojnic,  školy,  stavby  vodovodů
a plynu, odbahnění rybníků a v neposlední řadě
i  nová  mateřská  škola,  tak  vždy,  když  se
jakákoliv akce podařila zrealizovat, přinášelo to
uspokojení.  Nevyhnula  jsem  se  ani  zklamání
z neúspěchů,  kterým  se  nikterak  nedalo
zabránit. Za téměř sedm volebních období jsem
poznala  spoustu  lidí,  obchodních  partnerů
a stavebních  firem,  jež  někteří  už  bohužel
nejsou mezi námi. Práce s lidmi mě naplňovala,
i  když  nebyla  vždycky  lehká.  Každý  člověk,
kterého jsem při své práci poznala, mi do života
něco dal. Dobří lidé mi dali radost, špatní tvrdou
zkušenost, ti  nejhorší lekci a ti nejlepší krásné
vzpomínky. 

Přeji  vám  všem  vážení  a  milí
spoluobčané  hodně zdraví  a  při  volbě  nového
zastupitelstva šťastnou ruku. Bylo mi ctí být 25
let starostkou obce Zbýšov.

Květa Němcová, starostka obce

O B E C N Í  Ú Ř A D  I N F O R M U J EO B E C N Í  Ú Ř A D  I N F O R M U J E  
Vážení čtenáři, 

finanční  výbor  během  několika  let
posuzoval návrhy a podněty na zlepšení života
v obcích.  Někdy  skvělé  nápady  ztroskotají  na
možnostech  financování.  Rozpočet  obce  ve
svých  příjmech  nemá  větší  výkyvy.  Proto
nedílnou součástí každého projektu jsou kromě
počáteční investice na pořízení též náklady na
provoz a údržbu. Tudíž musíme počítat s tím, že
každá nově pořízená věc se stane na delší dobu
součástí  rozpočtu  obce.  Každý  z  nás  má
možnost se s rozpočtem a výsledky hospodaření
zabývat. K tomuto účelu slouží webové stránky
Monitor  Státní  pokladny
https://  monitor.statnipokladna.cz/  .  Na  úvodní
stránce  zadáte  do  vyhledávacího  políčka  IČO
00236659  a  vyhledáte  Obec  Zbýšov.  Po
rozkliknutí se nabídnou různé možnosti pohledu
na rozpočet obce. 

Pokud  se  tedy  například  zaměříme  na
dnes  velmi  diskutované  téma  spotřeby
elektrické energie, tak vyhledáme na obrazovce
ROZKLIKÁVACÍ  ROZPOČET,  ponecháme
nabízenou  volbu  Druhový  pro  výdaje  a  vedle
vpravo  zvolíme  Tabulkové  zobrazení  (ikona
zeleného  čtverce).  Rozbalíme  nabídku  Běžné
výdaje,  dále  Výdaje  na  neinvestiční  nákupy
a související výdaje a následně Výdaje na nákup

vody,  paliv  a  energie.  Zde  pod  položkou
Elektrická  energie  zjistíme,  že  schválený
rozpočet  na rok 2022 je v částce 417.000,-  Kč
a skutečné čerpání za období 04.2022 je ve výši
259.000,- Kč. 

Pro  porovnání  zvolíme  shodné  období
roku  2021  (volba  období  je  na  základní
obrazovce  uprostřed)  a  vidíme,  že  na
elektrickou energii bylo plánováno 361.000,- Kč
a za období 04.2021 skutečnost čerpání byla ve
výši 130.000,- Kč. 

A nyní se můžeme podívat na výsledek
spotřeby  elektrické  energie  za  celý  rok  2021
(zvolíme  období  12.2021),  kdy  z plánovaných
361.000,- Kč se dostal  na skutečné čerpání ve
výši 485.000,- Kč, v té době probíhala dostavba
mateřské školky. Pro porovnání se podíváme na
rok 2020 (období 12.2020), plánovaný rozpočet
byl  na  325.000,-  Kč  a  skutečné  čerpání
329.000,-  Kč.  Není  zde  ještě  patrné  celostátní
zvýšení  cen  elektrické  energie  a  další  vlivy,
které se promítnou do rozpočtu v roce 2022. 

V rámci  rozpočtových  opatření  je  pak
možné z některých položek rozpočtu přesunout
finance tam, kde se nedostávají. 

I  z  tak  malého  výčtu  je  patrné,  že
s rozpočtem obce se pracuje denně a porovnává
se s výstupy z účetnictví, nejen aby obec včas
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své  závazky  uhradila,  ale  mohla  i  adekvátně
plánovat  a  uskutečňovat vaše návrhy projektů.
Zároveň se hledají i  možnosti úspor některých
položek oproti novým výdajům.

Věříme,  že  vás  byť  krátké  seznámení
s rozpočtem  obce  zaujalo  a  bude  vám

nápomocno u navrhovaných projektů.  Nebo si
můžete  vyzkoušet  rozpočet  na  počítači  v  naší
nově vybudované knihovně. 

S  přáním  krásného  léta  plného
odpočinku a příjemných zážitků 

Hana Kunášková

K U L T U R A  V  O B C IK U L T U R A  V  O B C I
Místní lidová knihovna
Vážení čtenáři, 

čtvrt  roku  uplynulo  jako  voda.  Co  je
nového v knihovně? 

Na  konci  března  mě  navštívili  žáci
místní  základní  školy.  Děti  byly  rozdělené  na
dvě skupiny. 

S  mladšími  dětmi  jsme  si  povídali
o knížkách,  o  knihovně,  ukázala  jsem  jim
nejmenší,  největší  a  nejstarší  knížky  v  naší
knihovně.  Přečetla  jsem  i  ukázku  z  dětské
knížky  o  etiketě  a  o  textu  jsme  si  potom
povídali.  Společně  jsme  doplnili  podle
nápovědy  jména  pohádkových  postaviček
a v tajence  doplňovačky  odhalili  Rákosníčka.
Děti  mi  pak  Rákosníčka  namalovaly  na
památku. 

Starší  děti  po  mém  úvodním  povídání
luštily křížovku samostatně, společně jsme pak
četli  ukázku z knížky.  Děti  měly také za úkol

seřadit  podle  abecedy  jména  10  spisovatelů.
Také  si  vyzkoušely,  jak  funguje  půjčování
a vracení  knih  v  knihovním  systému  Tritius
pomocí  čtečky  čárového  kódu.  Nakonec  mi
namalovaly  obrázky  s  vazbou  na  jejich
oblíbenou nebo právě čtenou knížku. 

V  knihovně  se  zaregistrovali  další
čtenáři.  Došlo  také  k  výměně  souboru  knih,
zapůjčeného z Knihovny Kutná Hora. Obsahuje
tentokrát  romány,  detektivky  a  životopisné
dokumenty;  o  tyto  knihy  byl  v  uplynulém
období největší zájem. Máme zapůjčeno i více
knížek pro děti a také několik titulů Kouzelného
čtení, ale bez elektronické tužky. 

Jako  tradičně  vás  zvu  k  návštěvě
knihovny, je z čeho vybírat.  S každým si ráda
popovídám. Nabízím i  možnost využít  veřejný
internet.

Hana Zmrhalová, knihovnice

S P O L E Č E N S K Á  R U B R I K AS P O L E Č E N S K Á  R U B R I K A

V této  rubrice  zveřejňujeme na  přání  rodičů  oznámení  o  narození  dítěte,  rubrika  nabízí
prostor ke zveřejnění vzpomínky na někoho blízkého, nebo můžete někomu poděkovat. Text ke
zveřejnění zasílejte na e-mail: zbysovskyzpravodaj@seznam.cz.

Naši oslavenci
Od dubna do června 2022 slavili tito oslavenci:
J. Kopecký, Opatovice – 80 let
H. Radilová, Březí – 75 let
A. Ulrich, Zbýšov – 75 let
M. Kutílková, Klucké Chvalovice – 92 let
J. Bičák, Zbýšov – 85 let
P. Packan, Klucké Chvalovice – 75 let

Přejeme oslavencům do dalších let hodně zdraví a pohody.
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Poděkování 

Hana Kurková

Z Á K L A D N Í  Š K O L AZ Á K L A D N Í  Š K O L A

Vážení čtenáři!
Pokud  si  položíme  otázku,  co  vše  se

v naší škole událo od minulého Zpravodaje, tak
si musíme odpovědět, že poměrně hodně. Konec
školního  roku  je  „zavalen“  nejen  učením,  ale
i možností  oddechu  a  poučením  pro  děti
i dospělé.

Největším  trhákem byl  pobyt  na  škole
v přírodě. Nejenže nám fantasticky vyšlo počasí
v místech s nejnižší průměrnou teplotou v naší
republice,  ale  i  ubytování  a  strava  byly  na
patřičné  úrovni.  Horská  Kvilda  nás  nadchla
pohádkovou  přírodou.  Místa,  kde  bobři  staví
hráze, byla kouzelná. Dozvěděli jsme se spoustu
nových  informací  od  pracovníků  Střediska
ekologické  výchovy  na  Horské  Kvildě.
Pozorovali  jsme ve volné přírodě zmiji,  viděli
jsme  vlky,  navštívili  Jezerní  slať,  vylezli  na

nejvyšší horu v okolí…Antýgl, sledovali čolky
a nastavovali  své  tváře  slunci  a  poslouchali
vyprávění  o  pověstech  dávných  dob.  Taky  na
dětská hřiště došlo. Stravy v hotelu Rankl bylo
tolik, že se to ani nedalo sníst. Prostě jsme sice
rádi  jeli  domů,  ale  klidně  bychom  tam  ještě
nějaký čas zůstali.

Máme  však  i  jiné  plány.  Rozjeli  jsme
projekt na renovaci školní zahrady. Dále projekt
na  modernizaci  sociálního  zařízení  v  přízemí.
Do budoucna nás čeká projekt specializovaných
učeben. To vše vyžaduje nejen dostatek financí,
ale i práce a štěstí.

Protože  některé  děti  pojedou  na
cyklokurz na Lipno, museli jsme si zkusit,  jak
nám to  půjde  všem na  kolech.  Vyjeli  jsme  si
tedy  z  Velkého  Oseku  po  cyklostezce  do
Poděbrad.  Je  to  příjemná  cesta  rovinou.
V Poděbradech nás čekal parník Jiří z Poděbrad,
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Ráda bych ještě jednou 
poděkovala všem, kteří se 
zasloužili o rozšíření herních prvků 
na dětském hřišti. V první řadě 
panu Hotyčovi a jeho kolegům, 
kteří herní sestavu demontovali ze 
staré mateřské školy, převezli 
a následně opět smontovali. 
V druhé řadě paní starostce 
Němcové, že se to všechno mohlo 
uskutečnit a řešilo se to.  
A v poslední řadě Vám všem 
spoluobčanům, kteří jste mě 
v petici podpořili svým podpisem 
a dopomohli tak v rozšíření hřiště. 

Hlavně děkuji ještě jednou 
všem za naše děti, vnoučata či 
pravnoučata, kterým jste tím 
udělali ohromnou radost, která je 
myslím vidět i slyšet. Děkuji 
mnohokrát. 

A přikládám i fotky, aby 
bylo vidět, že mají opravdu velkou 
radost a líbí se jim to. Děkuji
                                 



který s námi projel okružní hodinovou jízdu na
soutok  Labe  s  Cidlinou  a  zpět.  Poté  jsme  se
pomalu  vraceli  k  místu  nalodění  a  návratu
domů. 

Cyklokurz na Lipně v penzionu Vřesná
vždy  probíhá  v  poklidu.  Majitel  nám
dlouhodobě  fandí.  Měli  jsme  možnost
několikrát jet přívozem i s koly přes Lipenskou
nádrž.  To  samo  o  sobě  je  velmi  příjemný
zážitek.  Vyjeli  jsme  do  Království  lesa,  kde
mohou  děti  na  obrovském  prostoru  navštívit
spoustu  atrakcí.  Jízda  po  cyklostezkách  okolo
vody  příjemně  ubíhá.  Stánky  s  občerstvením
zvou a všude je cítit, že přichází hlavní sezona.
Po  večeři  si  vždy  ještě  dáme  fotbálek  nebo
zaskáčeme  na  trampolíně  a  velmi  dobře  se
usíná.  Ale  tahle  „odměna“  není  pro  každého.
Cyklokurzu se zúčastňují žáci, kteří mají určitou
fyzickou kondici a vlastnosti, které je předurčují
k tomu, aby poslouchali  a plnili pokyny svých
vyučujících.

Zúčastnili  jsme se i  atletických závodů
v Žehušicích.  Získali  jsme  dvě  zlaté  a  dvě
stříbrné medaile. Bylo to povedené dopoledne,

které ukázalo dětem, jak je dobré pracovat sám
na  sobě.  S  tím  souvisí  i  plnění  atletického
Dětského odznaku zdatnosti, které na naší škole
má dlouhou tradici. V letošním roce se podařilo
splnit tento odznak přesně polovině dětí z naší
školy.

Den bezpečnosti byl konán jako obvykle
v Čáslavi na místě muzea zemědělské techniky,
kde je i vybudováno dopravní hřiště s navazující
cyklostezkou až do Čáslavi.  Tady děti  uviděly
činnost záchranářů, hasičů a policistů.

K zápisu do prvního ročníku se nakonec
dostavilo  17  dětí.  Z  toho  je  pět  odkladů.  Do
prvního ročníku by tedy od září mělo nastoupit
dvanáct dětí. 

Také  se  musíme  zmínit  o  návštěvě
přírodní rezervace Velká a Malá olšina. Zde na
mnoha  hektarech  kvetou  bledule.  Počasí  nám
přálo  a  děti  mohly  vidět  tuto  přírodní  krásu
zcela bez nějakých překážek. Vše v přírodě má
svůj účel a je dobré to znát.

Mgr. Miloslav Oliva
ředitel
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Horská Kvilda 

Cyklovýlet   Bledule 

 Šumava 



M A T E Ř S K Á  Š K O L AM A T E Ř S K Á  Š K O L A
Školka hrou…

Konečně  jsme  se  dočkali
normálního  ,,života“  ve  školce  a  všechny
naplánované  akce  jsme  mohli  s  radostí
uskutečnit.  Po  zrušení  všech  covidových
opatření  jsme  ve  školce  přivítali  divadelní
představení  divadélka  Kůzle  a  jako  obvykle
bylo  představení  velmi  veselé  a  poučné.
Pohádka se jmenovala O princezně, která chtěla
všechno hned.

Po  3  letech  se  také  mohla  konat
velikonoční  veřejná  dílna,  kde  děti  se  svými
rodiči barvily vajíčka netradiční technikou, a to
pěnou  na  holení  smíchanou  s  temperovými
barvami,  zdobily dřevěnou vařečku do podoby
zajíčka  nebo  slepičky  a  z  březových  polínek
vyráběly veselé velikonoční zajíce do interiéru
i zahrady.

Začátkem  května  měly  svátek  všechny
maminky,  a  tak  jsme  ho  oslavili  veřejnou
besídkou.  Dětem se pásmo písniček  a  říkanek
povedlo, dle nás na výbornou a radost udělaly
i ty  nejmenší  děti,  u  kterých  nebylo  jisté,  zda
v přítomnosti tak vysokého počtu zúčastněných
hostů  neutečou  s  pláčem do náruče  maminek.
Všechny  děti  vyrobily  každé  mamince  malý
dárek  a  společně  jsme  vytvořili  strom  přání,
kam  učitelky  zapisovaly  nápady  vymyšlené
dětmi.  Většinou  to  byla  nevinná  dětská  přání
jako kabelka, mobil, náušnice, ale u přání, kde
si přály lásku mezi rodiči nebo aby byli na sebe
doma hodní, nám bylo i smutno…

Letošní  výlet  jsme  zvolili  návštěvu
farmy  Bláto  ve  vesnici  Bláto  u  Uhlířských
Janovic. Původně jsme byli připraveni na kozí
farmu,  jelikož  tak  zní  oficiální  název,  ale  na
místě jsme se dozvěděli, že už je to farma, kde
se již rok zabývají výrobou mléčných výrobků
z mléka kravského. I tak se děti potkaly s volně
potulujícím prasátkem,  poznaly  osla,  nakrmily
kozy, z dálky na ně křičel páv a na vlastní kůži
zkusily, jak zahnat rozzlobené husy (vůbec jsme
se  jim  nelíbili)  a  samozřejmě  jsme  viděli
i krávy. Exkurze byla poutavá a možnost vidět
dojírnu,  sýrárnu  a  chlév,  se  nenaskytne  tak
často.

V dubnu jsme měli  naplánovanou účast
na  Dni  bezpečnosti  v  Čáslavi,  ale  pro  větší
nemocnost  a  nepřízeň  počasí  jsme  se  raději

z této akce omluvili. Bylo nám sice líto, že děti
neuvidí  sanitku,  policejní  vozy a  hasiče  úplně
zblízka, ale snad jim byla náhražkou prohlídka
hasičského  vozu  hasičů  ze  Zbýšova,  kteří  nás
překvapili na výletě na Chlumě. 

Po  tomto  výletě  jsme  s  dětmi  měli
dobrodružnou  noc  ve  školce,  která  byla
zkouškou před plánovaným třídenním výletem
s nocováním  pod  stany.  Zkoušku  děti  zvládly
a k našemu  překvapení  je  19  odvážlivců,
s kterými  20.  června  odjíždíme  do  Chřenovic
u Ledče nad Sázavou.

V  červnu  nás  navštívil  s  poutavým
povídáním včelař  p.  Pospíšil  a  po  nezbytných
informacích  o  včelách,  jejich  užitečnosti 
a produktech,  jsme  s  dětmi  vyráběli  svíčky
z včelího  vosku.  Svíčky  se  také  nazdobily
a věřím, že si je doma rodiče vystavili.

11.  6.  se  po  třech  letech  mohla  také
konat  Olympiáda  mateřských  školek,  kterou
organizuje  MAS Lípa  Zbraslavice.  Letošní  již
10. ročník se konal v Březové v parku Heroland
a setkalo se zde 11 mateřských škol. Děti celé
dopoledne využívaly všechny herní prvky a jen
v určený  čas  si  každá  školka  zasoutěžila
v disciplíně skákání v pytli. Na nás přišla řada
až  v  11,45  a  moc  děkuji  rodičům,  kteří  zde
s dětmi zůstali  a mohli  tak zabojovat  ve dvou
družstvech ve čtyřčlenné štafetě. A opravdu děti
zabojovaly  a  vyhrály  s  velkým  náskokem.
Z deseti ročníků jsme vyhráli celkem třikrát, což
považuji za velký úspěch a je vidět, že se děti
v našem  kraji  nebojí  sportovat  a  nesedí  jen
u tabletů a televize. Ani rodiče nezůstali v poli
poražených  a  umístili  se  ve  stejné  disciplíně,
skákali jako klokani, na třetím místě.

V  pondělí  jim  za  odměnu  zahrál
loutkovou  pohádku  O  vodníkovi  divadelní
spolek Perštejni.

A  co  nás  ještě  čeká…třídenní  výlet,
závěrečná  veřejná  besídka  Rozloučení
s předškoláky  a  školním  rokem,  prázdninový
provoz  v  měsíci  červenci  a  v  září  14  nových
dětí,  které  plně  zaplní  místa  odcházejících
předškoláků.

Kolektiv  učitelek  Vám  všem  přeje
krásné slunné letní měsíce.
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Za mateřskou školu napsala V. Radilová 
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Divadélko Kůzle - děti se bavily Velikonoční veřejná dílna Strom přání 

Divadlo Perštejni 

Výlet Chlum 

Olympiáda Heroland 

Prohlídka hasičského auta 

Vyrábění svíček 

 Farma – dojírna 



S B O R  D O B R O V O L N Ý C H  H A S I Č ŮS B O R  D O B R O V O L N Ý C H  H A S I Č Ů
Březí

Místní  dobrovolní  hasiči  se
sešli  na  dvou  členských  schůzích
a jarní  brigádě,  kde  proběhl  úklid
před  hasičskou  zbrojnicí,  vysazení
tújí,  a  také  údržba  svěřené  techniky
a majetku.

Dne  29.  4.  2022  jsme  se
zúčastnili aktivu okrsku č. 8, který se
konal  v  klubovně  SDH  Zbýšov,  kde  jsme
naplánovali akce na letošní rok.

V sobotu  11.  6.  2022  jsme  se  sjeli  po
dvouleté  pauze  způsobené  covidem-19  ve
Vlkanči  na  sportovním  areálu,  kde  proběhla
tradiční  soutěž  v  požárním  útoku.  Soutěže  se
zúčastnilo 10 družstev mužů a 7 družstev dětí.
Na  této  soutěži  jsme  vyzkoušeli  novou
motorovou  stříkačku  PS-12  s  obsahem

1500 cm3,  kterou  nám  v  loňském
roce zakoupil OÚ Zbýšov. Celkové
umístění  našeho  družstva  –
6. místo.

Po  vyhlášení,  předání  cen
a pohárů  proběhla  odpoledne  za
krásného slunečného počasí oslava
130  let  založení  SDH  Vlkaneč.

Slavnostního  nástupu  se  zúčastnily  všechny
sbory.  Oslavu zahájil starosta sboru p. Oldřich
Novák,  který  následně  předal  slovo  starostovi
obce p. Josefu Klausovi. Starosta SDH Vlkaneč
předal  po  slavnostním  zahájení  jednotlivým
členům SDH Vlkaneč  ocenění  a  pamětní  listy
jednotlivým  sborům.  Bylo  zde  k  zhlédnutí
uhašení  hořícího  automobilu,  hašení  koňskou
stříkačkou i moderní technika.

Za SDH Březí Josef Profous, starosta sboru 

Stránka 10 |ZBÝŠOVSKÝ ZPRAVODAJ |2/2022



S P O R TS P O R T
Fotbal
Tabulka - Kutnohorská Stříbrná 11° - III. třída – výsledky celkem:

KLUB Z V R P S B P+ P-

1. Červené Janovice⇧ 26 26 0 0 184:22 78 0 0

2. Horní Bučice 26 17 1 8 82:50 52 0 0

3. Uhlířské Janovice B 26 16 2 8 74:50 50 0 0

4. Záboří n. L. 26 12 8 6 62:45 44 0 0

5. Vlkaneč 26 14 2 10 62:66 44 0 0

6. Sázava B 26 12 3 11 64:49 39 0 0

7. Bratčice 26 11 5 10 63:67 38 0 0

8. Zbýšov 26 11 1 14 65:64 34 0 0

9. Rataje n. Sáz. 26 11 1 14 49:82 34 0 0

10. Tupadly B 26 9 3 14 46:57 30 0 0

11. Sedlec B 26 8 1 17 49:83 25 0 0

12. Bílé Podolí B 26 7 3 16 52:91 24 0 0

13. Miskovice⇩ 26 6 3 17 40:90 21 0 0

14. Kluky⇩ 26 5 1 20 29:105 16 0 0

Zdroj: Fotbal.cz © [onlin e].  eSports.cz, s.r.o. 
Dostupné z: https://souteze.fotbal.cz/ 

    Jindřich Arnot, předseda sportovní a kulturní komise 

Turnaj v nohejbalu v Opatovicích
Dne 7. 5. 2022 se konal v Opatovicích

první  turnaj  v  nohejbale  jménem „Opatovická
nožička“,  který  pořádali  místní.  Účastnilo  se
celkem  šest  týmů:  Opatovické  mládí,  Žacké
kecky, Legendy, NK Hostík, Šárečáci a Dream
team.

Byly  zde  dva  týmy  z  Opatovic  i  dva
týmy  ze  Žak  u  Čáslavi,  ale  i  z  Hostivaře
a z Prahy.  Byly  to  převážně mužské  týmy,  ale
našla se zde i jedna odvážná dáma, která si šla
zahrát  proti  mužům,  ale  také  tu  byli  i  dva
odvážní chlapci, kteří se také nebáli a hráli proti
dospělákům.       

Zahájení  Opatovické  nožičky  proběhlo
v devět hodin ráno a turnaj trval přibližně sedm
hodin.  Hrálo se celkem patnáct zápasů na dva
výherní sety.  Počasí nám celkem přálo,  jenom
chvilku  nám  pršelo,  ale  hrálo  se  i  v  dešti
a diváci  byli  schovaní  pod velkým deštníkem.
Po dešti nám zase vykouklo slunko a vše uschlo.
Bylo  zde  i  občerstvení,  a  dokonce  se  zde

i grilovalo  maso  a  hamburgery,  které  byly
vynikající (pochvala šéfkuchaři). 

Byly  zde  týmy,  které  to  ještě  nikdy
nehrály,  ale  sebraly  odvahu  a  šly  do  toho
a nevedly  si  vůbec  špatně.  Hrálo  se  o  velký
zlatý pohár, který mohl vyhrát jen nejlepší tým.
První až třetí místo dostalo diplom a drobnosti
od sponzorů a čtvrté až šesté místo dostalo také
drobnosti  od  sponzorů.  Byla  to  docela
nebezpečná hra. Padalo se hodně a po dešti, jak
bylo vše mokré, tak to klouzalo ze všeho nejvíc.
Ale nebyl žádný vážný úraz, byly jenom odřené
nohy, ruce a modřiny a také budou bolet hlavy
od dávání hlaviček. Utkání bylo velmi napínavé.
Po  posledním  zápase  se  začaly  sčítat  body,
připravovat  diplomy a ceny.  Týmy byly  celou
dobu  napjaté,  kdo  vyhrál.  Potom  bylo
vyhlašování vítězů.

Na krásném posledním šestém místě se
umístil náš domácí tým Opatovické mládí. Páté
místo obsadil Žacký tým jménem Dream team
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a čtvrté  místo  neboli  „bramborové“  místo
obsadili  Šárečáci,  kteří  přijeli  až  od  Prahy.
Krásné  třetí  „bronzové“  místo  vyhrály  Žacké
kecky,  které  bojovaly  jak  nejvíc  mohly,  ale
i třetí  místo  je  krásné.  Druhé „stříbrné“  místo
úspěšně  vybojovali  hráči  týmu  NK  Hostík

z Hostivaře. A první „zlaté“ krásné místo vyhrál
tým  jménem  Legendy,  které  jsou  také  místní
tým. 

Nohejbalový  turnaj  skončil  a  doufáme,
že se příští rok bude zase konat a tentokrát bude
víc týmů i fanoušků.  

Petra Vávrová 

Pálení čarodějnic a stavění máje v Opatovicích

Akce se konala 30. 4. v Opatovicích u rybníka. Po dlouhých letech jsme opět postavili máj.

Petra Vávrová 

Ř Í M S K O K A T O L I C K Á  F A R N O S T  V EŘ Í M S K O K A T O L I C K Á  F A R N O S T  V E
Z B Ý Š O V ĚZ B Ý Š O V Ě

Bůh ano či ne?
Milý čtenáři,

víme  všichni,  že  v  pohádkách  vítězí
dobro nad zlem a mnozí z nás si pohádku rádi
shlédneme,  přečteme  nebo  poslechneme.

Možná, že starší rádi vzpomínají na chvíle, kdy
nám rodiče nebo starší sourozenci četli pohádky,
a  tak  nevědomky  utužujeme  vztah  s  nimi.
Pohádka  je  dílo,  které  přijatelným  způsobem
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hladí po duši právě díky vítězství dobra. Navíc
v nás  pohádky  vyvolávají  touhu  po  dobru.
V pohádce je důležité nejenom dobro, ale také
souboj a dar. Souboj proto, že bez střetu dobra
a zla  by to  byla pouhá zpráva – buď o dobru
nebo o zlu – a dar, protože v pohádce je vždy
někdo obdarovaný a bez  daru,  který  je  někdy
skrytý, ale vždy tam je, by nedošlo k vítězství
dobra.

Všechny  tři  rozměry  prvního odstavce,
dobro, souboj a dar, jsou důležitým rozměrem
životního putování. Co se týká dobra, jistěže si
každý z nás dobro přeje navzdory tomu, že si
pod slovem dobro každý představí něco jiného
a co  se  týká  největšího  dobra,  tak  ho  raději
nepojmenováváme  a  když  ano,  tak  se
domníváme,  že  to  není  Bůh.  Důležitá  je  naše
touha. Souboj je slovo, jehož obsah prožíváme
každý den. Jakýmsi synonymem může být např.
diskuse,  prosazení  svého názoru,  fyzický atak,
volba dobra uvnitř sebe atd. Dar víme, co je. Je
to zisk, který jsme si nevydělali. Oním ziskem
mohou  být  nejenom  věci  hmotné,  ale
i duchovní. Kvůli vnějšímu prostředí všechna tři
slova může spojovat slovo rezignace. Z hlediska
dobra rezignuji na všeobecné dobro a „vystačím
si“  s  dobrem  osobním.  Tím,  že  nevítězí
všeobecné  dobro,  mohu  rezignovat  na  souboj.
Jsem ochoten bojovat  pro sebe,  ale  už ne pro
dobro druhého natož pro dobro obecné. Co se
týká daru, jelikož žijeme v ekonomické době –
což bylo i v minulosti – známe možná jenom ze
slovníku a nebo neznáme. Jsme rádi obdarováni,
ale  možná  že  jsme  schopni  se  uskrovnit
a vystačit  si  s  tím,  co  si  vyděláme.  Můžeme
navzdory druhému odstavci objevit krásu dobra,
vítězství a daru? Stačíme na to sami?

Svatý apoštol Pavel říká, že si je vědom,
že v něm dobro nesídlí. Stěžuje si na to, že touží
po  dobru,  ale  koná  zlo.  Stěžuje  si  na  svoje
prokletí  a  ptá  se,  kdo  ho  z  něho  vysvobodí.
Přichází na to, že mu může pomoci Ježíš Kristus
a je si vědom, že mu pomáhá. V době totality
a marxismu  a  leninismu  byl  Bůh  nadstavbou,
která nebude potřeba, jestliže budou uspokojeny
základní  lidské  potřeby.  Těmito  potřebami  se
rozumí hlavně materiální zabezpečení. Dnes po
století  experimentů  si  můžeme položit  otázku,
zdali  člověku  ke  spokojenosti  stačí  se  najíst,
obléci a někde bydlet. Zdali, skutečně obsahem

slova základní nepatří také nejvyšší Bytí, které
nábožensky nazýváme Bůh. Co se stane,  když
slovo Bůh vyškrtneme ze slovníku a hlavně ze
života.  Tak  docela  snadno  vstoupíme  do
prostředí malověrnosti, beznaděje a rezignace na
jakékoliv  jednání  nebo  přijetím  myšlenky,  že
řešením  problémů  je  konání  zla.  Vyškrtnutím
Boha ze života se stane, že vstoupíme do fixe,
která  se  může  zdát  jako  realita,  protože  dle
našeho mínění věci vycházejí  naším jednáním,
nikoliv  jednáním  někoho  jiného  a  vycházejí
dobře  pro  nás.  Jestliže  je  zlo  v  našem životě
přítomno,  tak  ho  snadno  připíšeme  někomu
jinému. Problém je tak vyřešený. Bůh také nám,
nejenom druhým ukazuje, že máme kvality, ale
také,  že  nám  něco  nejde,  že  volíme  dobrá
i špatná řešení,  že na něco nestačíme, ale také
v něčem  jsme  dobří.  Jak  že  nám  to  může
ukázat? Například tím, že nám něco vyšlo nebo
dokonce stabilně jde. Skrze naši nespokojenost,
podrážděnost,  dobré  emoce,  údiv.  Toto  jsou
všechno  iracionální  věci,  které  nás  mohou
přivést  k  racionálnímu  pohledu  na  náš  život.
Nábožensky  se  mu  říká  zpytování  svědomí
a spočívá v tom, že si  uvědomuji,  co dobrého
dělám já,  ale  i  všichni  kolem mě,  co  se  mně
a druhým  kolem  mě  nedaří.  Tak  si  například
uvědomím, když jím chleba, kdo ho koupil, že
ho  přinesla  například  manželka,  děti,  soused
v covidové  době,  a  že  tento  chleba  může  být
důvodem  k  vděčnosti,  ochoty  odpustit,
trpělivosti, ochotou pomáhat a dalších dobrých
skutků  z  mé  strany  k  těm,  kteří  mně  vadí.
Zrovna tak  moje  vlastní  nedokonalosti  mohou
být  důvodem  k  výše  popsaným  postojům.
Možná že mi milý čtenáři namítneš, že k tomu
Boha  nepotřebuji  a  že  mluvím  pouze
o přirozených  věcech.  Pravdu  máš  pouze
v jistém  slova  smyslu.  Za  prvé  to  poznání  je
samo od sebe těžké a za druhé je těžké připustit,
že  dobrý  jsem  sám  ze  sebe  a  unést  svoji
nedokonalost.  Co  se  týká  dobroty  druhých,
snadno to snížíme tím, že to dělá za peníze a co
se týká špatnosti druhých, tak její nepřijatelnost
snadno vyřešíme tím, že přerušíme vztah. Takto
jsme schopni prožít celý život. Jenže takto nelze
řešit  vlastní  slabost.  Před  sebou utéct  nemůžu
a málokdy  si  vystačím  s  tím,  že  to  svedu  na
druhé. Vnitřní klid mi to nedá. Takže sice dobře
utíkám, ale  šťastný u toho nejsem. K poznání
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a unesení sebe sama potřebuji Boha.
Omlouvám  se  vám  všem,  kterým  toto

zamyšlení  a  hlásání  Boha vadí.  List  sv.  Pavla
Timotejovi mně ale nařizuje, abych hlásal slovo

vhod  či  nevhod.  Navíc  mám  zájem  každému
z vás pomáhat. Záleží mi na vás.

Přeji vám vše dobré, modlím se za vás
a s radostí žehnám, Petr Tobek.

Prosba o pomoc
Vážení,

na jaře tohoto roku se v naší obci vyskytl
muž,  který se jmenuje  asi  Vojtěch,  bohužel  si
jeho  jméno  nepamatuji.  Myslím,  že  ho  každý
zná  pro  jeho  agresivitu.  Prosím  vás  všechny,
abyste  byli  opatrní  a  zamykali  domy.  Měňte
v tomto  smyslu  svoje  chování.  Zároveň  vás
prosím, abyste mu chtěli pomáhat.  Způsobů je
hodně.  Můžeme  důrazně  k  němu  dodržovat
odstup, nenechat se urážet atd. Na druhé straně

můžete  při  mluvení  používat  pěkná  slova,
nemusíme používat  hrubá slova,  odpovědět na
pozdrav,  pokud  vás  zdraví,  modlit  se  za  něj,
pokud  se  modlíte,  nebo  se  usmát,  pokud  nás
zrovna neohrožuje, být pravdivý, pokud musíme
volat policii atd. Naši obec by to mělo sjednotit
ve vlídnosti, ochotě, pomoci atd.
Prosím vás o to navzdory obtížnosti. 
Děkuje Petr Tobek 

Oprava kostela ve Zbýšově
Milí  spoluobčané,  oznamuji,  že  od

července do listopadu bude opět probíhat oprava
střechy  kostela  Narození  sv.  Jana  Křtitele.
Pokračovat se bude nad presbytářem za místem,
které  je  provizorně  přikryté  z  minulého  roku.
Upozorňuji, že ani letos nebude střecha přikryta
konečnou  krytinou  z  důvodu  nedostatku
finančních  prostředků.  Prosím  o  trpělivost  při
omezení pohybu.

 Přesnější  zahájení  stavby  bude
zveřejněno  na  obou  branách  hřbitova.  Prosím
vás,  abyste  v  případě  poškození  hrobu  mě
kontaktovali na mobil 732 362 406, nebo na
e-mail:  Petr.Tobek@seznam.cz. Sdělte  mi  to
co nejdříve,  abych mohl jednat.  Omlouvám se
zároveň  všem,  kterým  předcházející  firma
zkomplikovala život. 
Vše dobré přeje Petr Tobek.

 

Z B Ý Š O V S K Ý  V Ý L E T N Í KZ B Ý Š O V S K Ý  V Ý L E T N Í K
Pád Čmeláka

Píše se  rok 1972,  od kterého nás  dnes
dělí  celé  půlstoletí.  Zbýšov  zasáhla  tragická
letecká  nehoda,  nedaleko  obce  Damírov  se
zřítilo práškovací letadlo „Čmelák“.

Kronika obce Zbýšov, vedená tou dobou
paní  Hanou  Kudrnovou  z  Chlumu,  popisuje
událost  takto:  „V katastru  naší  obce  na  farmě
JZD  v  Damírově,  při  postřiku  bramborových
kultur,  se  zřítilo  letadlo,  v  němž  zahynul
tragicky  pilot  „Agroletu“  Slovair  soudruh
J. Tomšík. Dne 17. července odpoledne se náhle

přihnala  větrná  smršť,  doprovázená  deštěm
a bouří.  Jmenovaný  pilot  právě  otáčel  letadlo
nad  lesem,  směrem  k  porostům,  a  byl  touto
smrští  právě  v  nevhodné  poloze  zachycen
a letadlo se zřítilo, z letadla zbyly jen trosky, ani
okamžitě přivolaná pomoc nepomohla, pilot byl
na  místě  mrtev.  Nenahraditelná  škoda  za
opravdového  odborníka  a  hlavně  dobrého
člověka. Zástupci JZD se zúčastnili posledního
rozloučení  v  pardubickém  krematoriu.  Právě
v Pardubicích  s.  Tomšík  bydlel.  Nešťastná
náhoda.“
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                                         Letadlo Čmelák (ilustrační foto)                                                                           Roman Mičián 
Facebook: Památky Zbýšova a okolí 

Instagram: zbysovsky_vyletnik 

P A M Ě T I  Z B Ý Š O V S K AP A M Ě T I  Z B Ý Š O V S K A
Zbrojnice

Píše se rok 1949, ve Zbýšově roste nová
stavba. Znalci historie obce už vědí, o čem bude
nadále řeč. Stavba má velká vrata, jedno menší
okno a  nízkou  sedlovou střechu.  Bude  sloužit
jako  sídlo  Sboru  dobrovolných  hasičů  po
následující desetiletí (letos již 73 let).

Hasičský  sbor  se  od  svého  založení
v roce 1942 snažil pořídit vhodný pozemek pro
svoji  základnu.  Ta  byla  nejprve  v  areálu
truhlárny Josefa Čapka, odkud se kvůli nutnosti
zvětšení  skladových  prostor  musela  poprvé
přestěhovat do stodoly u myslivny naproti vile
„U Babičky“. 

V roce  1946  se  podařilo  sboru  pořídit
pozemek od manželů Ryšánových, a to ten, na
kterém  dnes  zbrojnice  stojí  (668  m2  za  6.680
Kčs). Z kraje roku 1947 byl zpracován plán na
zbrojnici  panem  stavitelem  Malinou  z  Kl.
Chvalovic. Stavět se začalo až ve zmiňovaném
roce  1949  (od  dubna  do  listopadu),  stavba

proběhla  svépomocí,  a  to  díky  pestré  členské
základně,  kdy někteří  členové byli  díky  svým
civilním  povoláním  odborníci  v oboru:  Josef
Čapek  –  truhlář,  Jaroslav  Jon  –  tesař,  Jan
Sarauer  –  zámečník,  Ladislav  Grün –  správce
pily.  Zbýšov  získal  svou  hasičskou  zbrojnici,
hasiči měli tedy zázemí pro techniku a chybělo
zázemí pro ně samotné. Od založení se scházeli
po  domech:  u  Štafů,  Musílků,  a  také  v  obou
hospodách  jako  místě  vhodném  pro  větší
schůze. To se změnilo až roku 1965, kdy byla
k dosavadní  zbrojnici  přistavěna  klubovna.
V akci „Z“ MNV v roce 1974 byla vybudována
nová vrata u zbrojnice a nastříkaná celá požární
zbrojnice  novou  omítkou.  Další  významnou
změnou  byla  výměna  střešní  krytiny  v  roce
2008,  v posledních  letech  prošel  rekonstrukcí
i interiér.

               
 

Před stavbou klubovny (archiv SDH Zbýšov)            Současná podoba

Roman Mičián 
Facebook: Památky Zbýšova a okolí 

Instagram: zbysovsky_vyletnik 
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5. Festival dechových hudeb v Čáslavi dne 9. 10. 2022
Vážení příznivci dobré dechové hudby, zveme Vás na jubilejní 5. ročník festivalu dechových hudeb,
který se uskuteční dne 9. 10. 2022 od 16 do 19 hodin v Dusíkově divadle v Čáslavi. Na festivalu
uvidíte  a  uslyšíte:  Josefa  Oplta  –  jako  sólistu  Ústřední  hudby  armády  ČR,  Ivanu  Brožovou
sólistku Hudby Hradní  stráže a  Policie ČR – oba zajisté  znáte  z TV Šlágr,  kde zpívají  v kapele
Elektroband. Z velkých dechovek se Vám představí skvělí Božejáci - Jihočeská hasičská dechová
hudba a domácí Věnovanka. Těšíme se na Vás! Přejeme Vám krásné prožití letních dnů a v říjnu se
těšíme na viděnou. Více informací naleznete na www.venovanka.cz, předprodej vstupenek je přímo
v Dusíkově divadle v Čáslavi, nebo na www.divadlocaslav.cz.

                

     

                                                                                                                    Věnovanka
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